

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, JANUARY 22, 1981
(20)

[Text]

The Standing Committee on National Resources and Public Works met at 9:42 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Ian Watson, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Andre, Cooper, Dingwall, Fulton, Gustafson, Hudecki, Kelly, MacLaren, Nickerson, Savard, Waddell, Watson, Wilson and Yurko.

Other Member present: Mr. Schellenberger.

Witnesses: From the Department of Energy, Mines and Resources: Dr. D.G. Crosby, Director General, Resource Management Branch and Mr. R.E. Williams, Director, Legal Services.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Thursday, January 15, 1981 relating to Bill C-48, An Act to regulate oil and gas interests in Canada lands and to amend the Oil and Gas Production and Conservation Act. (See *Minutes of Proceedings, Tuesday, January 20, 1981, -Issue No. 16*).

The witnesses answered questions.

Mr. Yurko gave notice of a motion which he would move at a later date, and which is as follows:

"That all Economic Analyses and Workability Studies done and all the Minutes of Meetings between the Department of Energy, Mines and Resources and the Minister of Energy, Mines and Resources with Industry and Petro-Canada be tabled with the Committee so that the Committee can be assured that Bill C-48 is functional and will result in the objective as stated by the Minister, of increasing substantially exploration for and production of hydrocarbons from federal controlled and federally-owned lands".

At 11:14 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 22 JANVIER 1981
(20)

[Traduction]

Le Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics se réunit aujourd'hui à 9h 42 sous la présidence de M. Ian Watson (président).

Membres du Comité présents: MM. Andre, Cooper, Dingwall, Fulton, Gustafson, Hudecki, Kelly, MacLaren, Nickerson, Savard, Waddell, Watson, Wilson et Yurko.

Autre député présent: M. Schellenberger.

Témoins: Du ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources: M. D.G. Crosby, directeur général, Direction de la gestion des ressources et M. R.E. Williams, directeur, Contentieux.

Le Comité reprend l'étude de son Ordre de renvoi du jeudi 15 janvier 1981 portant sur le Bill C-48, Loi réglementant les droits relatifs au pétrole et au gaz sur les terres du Canada et modifiant la Loi sur la production et la conservation du pétrole et du gaz. (Voir *procès-verbal du mardi 20 janvier 1981, fascicule no 16*).

Les témoins répondent aux questions.

M. Yurko donne un avis de motion qu'il proposerait à une date ultérieure et qui se lit comme suit:

«Que toutes les analyses économiques et les études de faisabilité effectuées ainsi que tous les procès-verbaux des séances entre le ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources et le ministre de l'Énergie, des Mines et des Ressources d'une part, et l'Industrie et Pétro-Canada d'autre part, soient déposées auprès du Comité de telle sorte que le Comité puisse être assuré que le Bill C-48 est fonctionnel et qu'il atteindra l'objectif énoncé par le ministre, et qui consiste à accroître considérablement les travaux d'exploration en vue de la découverte et de la production d'hydrocarbures dans les terres appartenant au gouvernement fédéral et dans celles qu'il contrôle».

A 11h 14, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

G.A. Sandy Birch

Clerk of the Committee